

Mr. Philippe Hébert
Director General R&D Innovation



Philippe Hébert is the Director General of R&D Innovation for Defence Research and Development Canada (DRDC), where he is responsible for leading key innovation initiatives such as the Innovation for Defence Excellence and Security (IDEaS) program. His role is to ensure that the Canadian Armed Forces/Department of National Defence have access to the most cutting-edge solutions from Canadian Innovators for their challenges.

From 2015 until 2022, Mr. Hébert was the Director General for Intelligence Policy and Partnerships with the Canadian Forces Intelligence Command where he oversaw and coordinated the development and promulgation of defence intelligence policies, directives and governance frameworks. He was also responsible for the management of defence intelligence partnerships with the Five-Eyes community, NATO, other allied countries, as well as with other federal government departments and agencies.

Mr. Hébert also worked for the Assistant Deputy Minister (Policy), serving as Director of Policy Development from 2007 to 2015. In that role, he led the development of the Canada First Defence Strategy and various policy frameworks on issues such as Arctic security, space and cyber. Before that, Mr. Hébert served in a number of positions at National Defence, including Special Assistant to the Deputy Minister and speechwriter for the Minister of National Defence and the Chief of the Defence Staff.

Mr. Hébert is a recipient of the Queen Elizabeth II Diamond Jubilee Medal.

FRENCH

Philippe Hébert est le directeur général de l'innovation en R&D pour Recherche et développement pour la défense Canada (RDDC), où il est responsable de diriger des initiatives d'innovation clés telles que le programme Innovation pour la défense, l'excellence et la sécurité (IDEeS). Son rôle est de s'assurer que les Forces armées canadiennes/ministère de la Défense nationale ont accès aux solutions de pointe des innovateurs canadiens pour leurs défis.

De 2015 à 2022, M. Hébert a été directeur général de la politique du renseignement et des partenariats au Commandement du renseignement des Forces canadiennes où il a supervisé et coordonné l'élaboration et la promulgation des politiques, directives et cadres de gouvernance du renseignement de défense. Il était également responsable de la gestion des partenariats de renseignement de défense avec la communauté Five-Eyes, l'OTAN, d'autres pays alliés, ainsi qu'avec d'autres ministères et organismes du gouvernement fédéral.

M. Hébert a également travaillé pour le sous-ministre adjoint (Politiques), occupant le poste de directeur de l'élaboration des politiques de 2007 à 2015. À ce titre, il a dirigé l'élaboration de la Stratégie de défense Le Canada d'abord et de divers cadres stratégiques sur des questions telles que la sécurité dans l'Arctique, espace et cyber. Auparavant, M. Hébert a occupé plusieurs postes à la Défense nationale, dont ceux d'adjoint spécial au sous-ministre et de rédacteur de discours du ministre de la Défense nationale et du chef d'état-major de la Défense.

M. Hébert est récipiendaire de la Médaille du jubilé de diamant de la reine Elizabeth II.